
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Zowel landelijk als lokaal wordt er de afgelopen periode veel gesproken over kinderen 

die zonder ontbijt naar school gaan. In dat kader is door een aantal fracties uit uw raad 

op 28 september 2022 en 16 november 2022 twee moties ingediend. Door het college 

is daarop de toezegging gedaan om te onderzoeken hoe we kinderen in wijken waar 

dat nodig is een gezonde lunch of ontbijt kunnen geven. Daarbij is ook aangegeven dat 

we gaan onderzoeken welke gemeentelijke middelen we hiervoor hebben en welke 

Rijksmiddelen we hiervoor in zouden kunnen zetten.  

 

De ministeries van Sociale Zaken en Werkgelegenheid (SZW) en Onderwijs, Cultuur 

en Wetenschap (OCW) stellen 5 miljoen beschikbaar aan het jeugdeducatiefonds om 

voor de duur van 4 maanden de leerlingen van deze scholen een goede start van de dag 

te geven. Het ministerie van OCW geeft binnenkort uitwerking aan de schoollunches, 

in samenspraak met alle acties die lopen vanuit de ministeries van SZW en VWS. Dit 

geeft invulling aan een kamermotie die oproept tot het aanbieden van een maaltijd op 

school, in het bijzonder op scholen in kwetsbare wijken. Hoe dit precies vorm krijgt, 

wordt komende tijd nader uitgewerkt. 

 

Inventarisatie BBO 

Om erachter te komen welke scholen ondersteuning nodig hebben is eind vorig jaar 

via het Breed Besturen Overleg een uitvraag door de gemeente gedaan onder de 

schoolbesturen. Aan hen is gevraagd of en op welke van hun scholen deze situatie 

actueel is. Met andere woorden: zijn er scholen die, los van gemeentelijke subsidie of 

middelen vanuit bijvoorbeeld het Jeugd Educatiefonds, over onvoldoende middelen 

beschikken om kinderen die dat nodig hebben van ontbijt of lunch te kunnen voorzien.   

Op dit moment ontvangen 16 scholen in de gemeente Groningen gemeentelijke 

subsidie. Deze middelen worden deels vanuit het armoedebudget en deels vanuit het 
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onderwijs achterstandbeleid gefinancierd. Voor het verzorgen van schoolontbijt- of 

lunch hebben 11 van deze scholen eveneens aanvullende middelen bij het Jeugd 

Educatiefonds aangevraagd en ontvangen. Er lijkt dus een behoefte te bestaan om een 

schoolontbijt- of lunch aan te bieden en er zijn kinderen die hier gebruik van maken. 

 

Inventarisatie onder scholen 

Uit de resultaten van de uitvraag bij het BBO lijken de scholen hun weg goed te 

vinden en geen directe aanvullende middelen op dit moment nodig te hebben. Daarom 

is begin januari besloten om een extra ronde langs de scholen te maken. Deze ronde is 

inmiddels gedaan. Hierbij zijn zowel de schoolbesturen, brugfunctionarissen en 

individuele scholen die vertegenwoordigd zijn in het BBO benaderd. Doel van deze 

gesprekken was om de huidige situatie rondom ontbijt en lunches nader te bespreken 

en inzichtelijk te maken hoe groot het probleem is en waar dit zich met name 

voordoet. Verder is aan de scholen gevraagd wat ze zelf kunnen en willen doen op dit 

vlak en op welke wijze de gemeente hierbij kan ondersteunen. 

De uitkomst van deze inventarisatie is dat er op dit moment geen acute problemen 

zijn. Binnen het PO (primair onderwijs) is er geen enkele school die extra 

ondersteuning nodig heeft. Dit geldt ook voor de SBO (Speciaal basisonderwijs) 

scholen. Wel zien de SBO-scholen dat er meer kinderen zijn die minder voeding mee 

krijgen vanuit huis. Dit lost men vooralsnog intern op de scholen op. Op het 

voortgezet onderwijs (VO) is de situatie anders. Hier is een aantal scholen die 

aangeven dat er steeds meer jongeren zijn die zonder of met te weinig eten naar school 

komen. Deze scholen geven hierbij aan dat dit te maken heeft met de toenemende 

armoedeproblematiek. Daarbij is het zo dat de kinderen op de VO-scholen die het hier 

betreft veelal afkomstig zijn van de PO-scholen die (zoals aangegeven) al financieel 

ondersteund worden door de gemeente. 

 

Acties om schoolontbijt en -lunch te stimuleren 

Korte termijn 

Gezien het feit dat een aantal VO-scholen zich geconfronteerd ziet met deze 

problematiek is besloten om hen op korte termijn te ondersteunen. Dit doen we door 

deze scholen zelf een plan te laten maken en daarbij aan te laten geven welke 

middelen ze hierbij nodig hebben vanuit de gemeente. De inschatting is dat hiervoor 

een bedrag van ca. €15.000,- tot €20.000 euro nodig is. Deze middelen kunnen het 

eerste jaar vanuit het noodfonds aangewend worden. Genoemd budget zou ook 

gebruikt kunnen worden voor PO- of SBO- scholen die alsnog aangeven over te 

weinig middelen te beschikken. 

 

Lange termijn 

Op langere termijn willen we de middelen die we vanuit het Rijk ontvangen op een 

goede wijze besteden. Helaas is nog steeds niet duidelijk over hoeveel middelen we 

vanuit het Rijk kunnen beschikken. Ook is de termijn waarop we over deze middelen 

kunnen beschikken nog niet duidelijk. Wanneer bekend is hoeveel middelen we 

ontvangen zullen we weer in gesprek gaan met scholen om met hen te bepalen wat de  
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beste interventies zullen zijn. Te denken valt aan het ontwikkelen van programma’s 

die bijvoorbeeld gekoppeld kunnen worden aan de Verlengde Schooldag of aan 

thema’s als gezonde voeding. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


